

538. 13 sept. *Le Conseiller au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Traite de la difficulté de faire l'unanimité au sein des dominions sur la question des réserves 661

539. 14 sept. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Conseiller.* Fait des observations sur les réserves 662

540. 16 sept. *Le Conseiller au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Commente le texte de la réserve et de la déclaration qui l'accompagne; demande des instructions 663

541. 19 sept. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Conseiller.* L'autorise à accepter la clause facultative ainsi que le texte des réserves 663

542. 20 sept. *Le Conseiller au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* L'informe que la clause facultative est acceptée de même que les réserves formulées par le Commonwealth 664

1930

543. 15 mars *Le sénateur Dandurand au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Désapprouve le libellé des réserves figurant dans le rapport de la délégation 665

544. 18 mars *Le sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au sénateur Dandurand.* Explique le libellé du rapport publié 665

545. 19 avril *Mémoire du sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures au Premier ministre.* L'informe que le Japon demande d'appuyer son candidat à la Cour permanente 667

546. 29 avril *Le Premier ministre au sous-secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Commente la requête du Japon 667

547. 31 mai *Décret du Conseil.* La ratification du protocole de révision du statut de la Cour permanente est autorisée 668

548. 31 mai *Décret du Conseil.* La ratification du protocole d'admission des États-Unis à la Cour permanente est autorisée 668

538. Sept. 13 *Advisory Officer to Secretary of State for External Affairs.* Informs of difficulty in achieving consensus among Dominions on reservations 661

539. Sept. 14 *Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer.* Comments on reservations 662

540. Sept. 16 *Advisory Officer to Secretary of State for External Affairs.* Comments on proposed form of reservation and accompanying statement and requests instructions 663

541. Sept. 19 *Secretary of State for External Affairs to Advisory Officer.* Authorizes acceptance of Optional Clause and terms of reservation 663

542. Sept. 20 *Advisory Officer to Secretary of State for External Affairs.* Reports acceptance of Optional Clause and form of Commonwealth reservations 664

1930

543. Mar. 15 *Senator Dandurand to Under-Secretary of State for External Affairs.* Objects to wording of reservation in Report of Delegation 665

544. Mar. 18 *Under-Secretary of State for External Affairs to Senator Dandurand.* Explains wording of published report 665

545. Apr. 19 *Memorandum from Under-Secretary of State for External Affairs to Prime Minister.* Reports request for support of Japanese candidate for seat on Permanent Court 667

546. Apr. 29 *Prime Minister to Under-Secretary of State for External Affairs.* Comments on Japanese request 667

547. May 31 *Order in Council.* Authorizes ratification of Protocol of Revision of Statute of Permanent Court 668

548. May 31 *Order in Council.* Authorizes ratification of Protocol of Accession of United States to Permanent Court 668